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Geachte leden van de gemeenteraad van Heerhugowaard, 
 
Kennisnemen van 
de informatie over de stand van zaken Burger AED in Heerhugowaard en toevoegen AED’s aan 
de standaardbepakking op brandweerauto’s in de regio Noord-Holland Noord  
 
Inleiding 
Tijdens de bespreking in uw raad van het agendapunt: Kadernota Veiligheidsregio 2020, op 26 
februari 2019, is een motie ingediend met het verzoek aan het college te pleiten voor het 
plaatsen van een AED in alle voertuigen van de brandweer en de eventuele kosten mee te 
nemen in de begroting 2020.Tijdens de behandeling van dit onderwerp is ook gesproken over het 
belang en de dekking van de BurgerAED’s binnen de gemeente. Omdat er nog onduidelijkheid 
bestond over een aantal zaken is er geen besluit genomen over de motie en heeft de 
burgemeester tijdens de vergadering een memo toegezegd om het voor de raad mogelijk te 
maken om te bepalen wat de beste investering is. 
 
Kernboodschap 
Brandweerauto’s 
Op dit moment zijn ongeveer 40 van de 72 tankautospuiten in de regio uitgerust met een AED. 
Op termijn worden alle auto’s voorzien van een AED. De regio heeft geen aparte planning om dit 
te realiseren maar heeft besloten bij elke vervanging van een brandweerwagen een AED aan de 
standaardbepakking toe te voegen. In de looptijd van de huidige mantelovereenkomst (2016-
2024) wordt meer dan de helft van alle tankautospuiten vervangen. Daarbij is ook een groot 
aantal auto’s zonder AED. Bij de Veiligheidsregio is geen concreet overzicht aanwezig van het 
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aantal auto’s met een AED. In verband daarmee is het exacte aantal auto’s met een AED na de 
planperiode niet te bepalen. 
Dat komt omdat de AED niet behoorde tot de standaardbepakking en niet alle gemeenten voor 
de regionalisering een AED voor hun brandweerauto’s hebben aangeschaft. Het besluit van de 
Veiligheidsregio om de bepakking uit te breiden komt uit het oogpunt van goed werkgeverschap, 
niet vanwege uitbreiding van taken.  
 
Het uitrusten van brandweerauto’s met een AED betekent niet dat de brandweer de vervanging 
zal worden van het huidige burgerAED netwerk. Standaard wordt de brandweer niet mee-
gealarmeerd voor een reanimatie. Een van de reden is dat een Tankautospuit in veel gevallen 
niet sneller zal zijn dan burgerhulpverleners, ambulance en/of politie. Er zijn gebieden in de regio 
waar het wel van belang is om te overwegen de brandweer mee te alarmeren bij een reanimatie. 
Dat zijn gebieden waar de aanrijtijden van de ambulance en politie lang zijn of er sprake is van 
een gekazerneerde brandweer. In 2016 heeft de Veiligheidsregio dit onderzocht. Daaruit is de 
wens voortgekomen om in de Rijp een pilot te starten vanwege de lange aanrijtijden van 
ambulance en politie. Dat vergt een aanpassing in de meldkamer. Daarom is besloten de pilot na 
de verhuizing van de Meldkamer naar Haarlem op te pakken. 
 
Ook is het standaard inzetten van het Snelle Interventie Voertuig bij een reanimatie in discussie. 
De bezetting van dit voertuig is dag en nacht paraat in de kazerne en kan derhalve snel worden 
ingezet. Daarover moet binnen de Veiligheidsregio nog besluitvorming plaatsvinden. 
 
Burger AED 
In de gemeente Heerhugowaard zijn veel AED’s aanwezig. Helaas zijn niet al deze apparaten 
aangemeld bij het Burger AED systeem en/of 24 uur per dag beschikbaar voor de 
burgerhulpverleners. Dat komt omdat de eigenaar het apparaat zich niet heeft aangemeld of 
deze zich bevindt in een gebouw dat in de avond en nachtperiode op slot gaat. Het “naar buiten” 
brengen van een AED brengt kosten met zich mee die niet door elk bedrijf of instelling kan 
worden opgebracht. Essentieel daarbij is dat er een speciale kast moet worden aangeschaft 
(kosten ongeveer € 1.000,-) . In verband met de in het apparaat aanwezige accu moet het een 
verwarmde kast zijn die via een code door een hulpverlener kan worden geopend.  
 
De huidige stand van zaken in Heerhugowaard is dat de 24 uurs dekking in een groot deel van 
de gemeente niet 100% is (zie bijlage). Een positieve uitzondering is de kern de Noord, de 
dekking is daar goed.  
Bij de Veiligheidsregio is bekend dat de dekking niet 100% is. Omdat zij tevens zicht hebben op 
AED’s die niet zijn aangemeld is de Meldkamer in week 13 gestart met een wervingsactie. Alle 
inwoners, instellingen en bedrijven met een AED die niet zijn aangemeld of alleen beschikbaar 
zijn tijdens kantooruren, krijgen een brief met uitleg over het project en tevens een verzoek om de 
AED 24 uur per dag beschikbaar te stellen. De hoop is dat daarmee de dekking in 
Heerhugowaard weer op orde zal komen. 
 
Tot dusverre heeft het college zich op het standpunt gesteld dat het een project is van, voor en 
door burgers en dat de gemeente daarvoor slechts in uitzonderlijke gevallen geld beschikbaar 
stelt. 
De gemeente heeft wel als gebouweigenaar een aantal AED’s aangeschaft. Voor de werf, het 
gemeentehuis en de brandweerkazerne zijn AED’s aangeschaft die zijn aangemeld bij het 
project.  
In 2011 heeft het college besloten geen subsidie meer te verlenen aan de wijkpanels voor AED’s 
en heeft de gemeente het beheer en onderhoud overgenomen van deze AED’s (5 AED’s 
bevestigd aan woningen van leden wijkpanels). 
Ten aanzien van de AED’s die waren aangeschaft voor sportvoorzieningen in de gemeente is 
besloten buitenkasten aan te schaffen en de kasten om niet beschikbaar te stellen aan de 
Stichting Binnensport Heerhugowaard. 
Voor het overige is er geen geld beschikbaar gesteld. 
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Wel worden er regelmatig verzoeken ontvangen van burgers en instellingen voor een bijdrage in 
de aanschaf van een AED, een buitenkast, onderhoud of opleidingskosten. Tot nu toe zijn deze 
verzoeken afgewezen.  
Veel gemeenten in de regio Noord-Holland Noord hanteren hetzelfde beleid. Alleen Medemblik 
en Hollands Kroon hebben geld geïnvesteerd om het project te laten slagen. 
 
Kosten voor een 100% BurgerAED dekking 
Uit bijgevoegd stuk: “AED dekking Heerhugowaard”, blijkt dat er voor een sluitende dekking in 
Heerhugowaard 15 extra AED’s en buitenkasten moeten worden aangeschaft en dat er 10 
eigenaren moeten worden overgehaald hun AED aan de buitenzijde van het gebouw te plaatsen. 
Deze AED’s zijn op dit moment wel overdag beschikbaar maar niet ’s avonds en ‘s nachts. Als de 
twijfel van de eigenaren zit in de kosten van de aanschaf van de buitenkast zou door de 
gemeente kunnen worden overwogen eenmalig een buitenkast beschikbaar te stellen (kosten € 
1.000,- per kast) 
Indien uw raad zou besluiten dat de gemeente een rol moet gaan spelen in het realiseren van 
een sluitende AED dekking dan komen de kosten van de aanschaf uit op € 37.500 (AED en 
kasten). Daarbij komen de kosten van een onderhoudscontract. 
Op jaarbasis komen de kapitaalkosten van de aanschaf en de onderhoudskosten uit op:  
Afschrijving en rente    € 4.500,-  
Onderhoudscontract 15 AED’s  € 2.100,- 
 
Totaal     € 6.600,- 
 
Onbekend is hoeveel eigenaren mee willen werken aan het verplaatsen van hun AED en of zij 
daarbij een beroep zullen doen op de gemeente. In het kostenoverzicht zijn daar geen bedragen 
voor opgenomen. 
 
 
Consequenties 
n.v.t. 
 
Communicatie 
n.v.t. 
 
Vervolg 
Aan de hand van deze informatie kunt u als raad een standpunt innemen over dit onderwerp. 
 
 
Bijlage(n) 
Bij19-153 motie Een AED op elke brandweer auto. 
E201917533 AED dekking Heerhugowaard 
 
 
 
Hoogachtend, 
de burgemeester van Heerhugowaard, 
 
 

 
 
  
 
A.B. Blase, 
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burgemeester. 


